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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2022-04-26, § 13 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 26 april 2022 kl. 17.00 – 17.30 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justering Måndagen den 9 maj 2022 § 1-6, 8, 11-14, 20-25, 27, 29, 

30 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Tisdagen den 26 april 2022, §§ 7, 9, 10, 15-19, 26, 28  

  

 

Katarina Luhr Emilia Bjuggren 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  
Emilia Bjuggren (S) vice ordföranden  
 
Torbjörn Erbe (M)     
Jonas Nilsson (M)     
Patrik Silverudd (L)   
Gunnar Caperius (C)   
Felix Antman Debels (S)   
Jakob Sahlin (S) §§ 1-21, 23-30   
Rose-Marie Rooth (V)   
Tapani Juntunen (SD)   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Per Hagwall (M)  för Fritz Lennaárd (M) 
Torbjörn Ebérus (M) för Amelie Langby (M) 
Sinikka Suutari (S) §§ 22 för Jakob Sahlin (S)  
Maria Mustonen (V) för Deniz Butros (V) 

 

 Ersättare:   
Maria Kihlström (M) 
Kjell-Åke Karlsson (M)   
Felix Schartner Giertta (MP)     
Ulrika Hoff (KD)   
Sinikka Suutari (S) §§ 1-21, 23-30   
Isak Öhrlund (S) 
Frida Bengtsson (S)   
Frida Nehrfors Hultén (V)    

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Anna Hadenius, Gustaf Landahl, Anders Kandelin, 

Charlotta Porsö §§ 1-27, 29-30, Maria Svanholm, Kerstin Thörner, Emily 

Tjäder och Malin Täppefur, samt borgarrådssekreteraren Cindy Falquet 

§§ 1-27, 29-30 och personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-27, 29-30. 
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 § 13 
Stadsövergripande trädmål. Svar på uppdrag från 
kommunfullmäktige 
Dnr 2021-14447 

 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt förslag från 

ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), Patrik 

Silverudd (L) och Gunnar Caperius (C): 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att skärpa 

förvaltningarnas förslag till trädmål i enlighet med vad som 

framgår av detta beslut, och uppdrar till förvaltningen att 

arbeta i enlighet med målen.  

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att för varje träd 

som tas ned på gator, torg och i anlagda parker, ska staden 

plantera två nya träd. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att på stadens gator 

och torg ska krontäckningsgraden öka. 

 

4 Miljö- och hälsoskyddsnämnden hemställer till 

kommunfullmäktige att fastslå miljö- och 

hälsoskyddsnämndens förslag till trädmål. 

 

5 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att därutöver anföra 

följande: 

 

Ett trädmål som säkerställer trädens roll i staden är viktigt och 

positivt ur flera synvinklar. Utöver de rent estetiska värdena 

mildrar träden värme-ö-effekten som bildas vid solinstrålning 

på hårdgjorda ytor, fördröjer dagvatten, öka den biologiska 

mångfalden samt bidrar till trevnad, ökad folkhälsa och bättre 

luftkvalitet i staden. 

 

Trafiknämnden uppdrog till trafikkontoret i februari att ta 

fram nya bedömningsgrunder för stadens befintliga träd på 

gatu- och parkmark med syfte att lägga mer fokus på löpande 

och återkommande vård och underhåll med målet att förlänga 

trädens livslängd i den offentliga miljön. Detta uppdrag 

kommer att få bäring på detta ärende då färre träd kommer 

behöva ersättas. Nämnden gör därför bedömningen att ett 

trädmål för de träd som tas ned med fördel kan sättas till ett 

till två.  
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Ansvaret för att plantera och sköta om stadens träd är en 

viktig uppgift som är uppdelat på fler nämnder och bolag. 

Utöver trafiknämnden och miljö- och hälsoskyddsnämnden 

berörs även exploateringsnämnden, fastighetsnämnden, 

kyrkogårdsnämnden, stadsbyggnadsnämnden, 

stadsdelsnämnderna samt fastighets- och bostadsbolagen. 

 

I de fall där stadens stadsutvecklingsprojekt sker på befintliga 

gator, torg eller anlagda parker anser miljö- och 

hälsoskyddsnämnden att trädmålet även bör omfatta 

exploateringsnämnden. Exploateringsnämnden har även en 

viktig del i utformningen av nya gator och torg där nämndens 

verksamhet har påverkan på målet om ökad 

krontäckningsgrad. 

 

Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 23 februari 2022. 

Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 

 

1 Godkänna förvaltningarnas förslag till trädmål i enlighet med 

vad som framgår av detta tjänsteutlåtande, och uppdrar 

förvaltningarna att arbeta i enlighet med målen. 

2 Anmäla förslaget till kommunstyrelsen att beakta inför 

kommande uppdateringar av relevanta styrdokument såsom 

exempelvis stadens miljöprogram. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), 

Patrik Silverudd (L) och Gunnar Caperius (C) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Tapani 

Juntunen (SD) föreslår att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag.  

 

3) Rose-Marie Rooth m.fl. (V) föreslår att nämnden beslutar 

enligt följande: 

 

1 Att delvis godkänna förvaltningens förslag. 

2 Att komplettera de kvantitativa målen med kvalitativa 

mål. 

3 Att därutöver anföra följande: 

  

Vänsterpartiet välkomnar stadens trädmål och instämmer i att 

krontäckning är en väl fungerande indikator med många 

fördelar. Vi anser dock att de kvantitativa målen bör följas 
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upp med ambitionen att höja dem allteftersom för att göra de 

tätbebyggda områdena i Stockholm grönare. De kvantitativa 

målen bör också kompletteras med kvalitativa mål för att 

bibehålla och öka den biologiska mångfalden och skapa en 

mer robust stad som kan stå emot klimatförändringens 

påfrestningar. 

 

Träden spelar en viktig roll i ekosystemet och ett varierande 

trädbestånd med olika arter i olika åldrar är avgörande för den 

biologiska mångfalden. Om man fäller ett gammalt träd och 

planterar ett nytt tar det flera hundra år för det nya trädet att 

inta samma funktion i ekosystemet som det gamla trädet hade. 

Därför är viktigt att öka skyddet för de särskilt skyddsvärda 

träden. Vi välkomnar det pågående arbetet för förbättrad 

trädvård som pågår på trafiknämndens initiativ. Vi välkomnar 

även närhetsprincipen där ett fällt träd ersätts med ett nytt 

inom samma stadsdelsområde, men vill gärna se att detta sker 

så nära som möjligt för att skydda och kompensera de 

ekologiska funktionerna som träden har i stadsmiljön. 

 

Vi noterar också att det inte diskuteras vilka slags träd som 

ska planteras för att vi ska nå målet. En studie från Lunds 

universitet, publicerad i november 2021, visar att importen av 

främmande trädarter till förmån för inhemska träd kan spela 

en större negativ roll för insektslivet än ljus- och 

luftföroreningar. Ginkgo till exempel, som blivit alltmer 

populärt i stadsmiljö, erbjuder inte våra insekter en miljö att 

leva och fortplanta sig i. Studien som gjordes i Malmö visar 

att det var upp till 2-3 gånger fler insekter och spindlar i 

inhemska arter som björk, bok och ek jämfört med trädarter 

som ginkgo, gudaträd och platan. Även årscykeln för 

inhemska respektive exotiska arter spelar roll för om det finns 

mat att hämta för insekterna vid rätt tid. Staden har stor 

möjlighet att positivt stödja ekosystemet och den biologiska 

mångfalden i vår stad genom att välja rätt träd vid 

planteringar. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), Patrik Silverudd  (L) och 

Gunnar Caperius (C) 

 
Reservation 

Vice ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) reserverar sig mot 

beslutet med hänvisning till förvaltningens förslag. 

 

Rose-Marie Rooth m.fl. (V) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 
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Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande: 

 

Med fler värmeböljor och fler skyfall får stadsgrönskan en 

viktigare roll att fylla för att mildra klimatförändringens 

effekter. Därför behöver stadens gröna infrastruktur utvecklas 

och investeringar göras i hela staden. Fler investeringar 

behövs också för att minska risken för översvämningar, 

åtgärder som också fungerar som kolsänkor som minskar 

Stockholms klimatpåverkan.  

 

Vi välkomnar förslaget till stadsövergripande trädmål, men 

beklagar att majoritetens uppdrag endast omfattade gatu- och 

parkmark. Vi menar att särskild prioritet behöver ges till 

platser där barn vistas, så som förskolegårdar och parklekar. 

 

Statistiken visar att det återigen är de svaga i samhället som 

blir bortprioriterade. Den största förändringen av andelen 

grönyta inom Stockholms stad har skett i Rinkeby-Kista i 

västerort ( 6,6 %) och i Farsta i söderort ( 4,9 %). På 

Norrmalm är däremot förändringen förhållandevis liten ( 0,9 

%). Investeringar i grönyta behövs i hela staden. Därför drev 

vi i den rödgrönrosa majoriteten förra mandatperioden 

igenom Grönare Stockholm. Grönare Stockholm är en del av 

en politik för ett Stockholm för alla, där vi inte bara satsar på 

innerstaden utan även utvecklar grönområden och parker i 

ytterstaden. När vi på detta sätt ökar tillgången till 

rekreationsområden ökar vi även tryggheten, utvecklar det 

offentliga rummet och bidrar till en stad som håller ihop. 

Satsningarna inom Grönare Stockholm stärker även 

klimatanpassning, ekologiska värden och gröna kopplingar 

och samband. För oss utgör investeringarna inom Grönare 

Stockholm även en del av en politisk helhet där vi stärker 

tillgången till grönområden och parker samtidigt som vi höjer 

ambitionen för bostadsbyggandet. Därmed visar vi att det 

både går att möta behovet av fler bostäder och att utveckla 

attraktiviteten och livskvaliteten i vår stad. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i förslag från ordföranden Katarina 

Luhr (MP), Torbjörn Erbe m.fl. (M), Patrik Silverudd (L), Gunnar 

Caperius (C). 

 

 

 

 

 Vid protokollet 
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 Kerstin Thörner 
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